
 

Zápis z odborné diskuse k IPn ve 3. PO OP VK 
MŠMT, Karmelitská 7, 118 12 Praha 1, C081, 10. ledna 2012  

 
 

Projekt 3D – Zdravý a bezpečný občan: Zvyšování protidrogové gramotnosti občanů ČR 

 

Projekt představili zástupci Úřadu vlády České republiky: 

Mgr. Jindřich Vobořil – ředitel Odboru protidrogové politiky Úřadu vlády, národní protidrogový 

koordinátor 

MUDr. Viktor Mravčík - vedoucí oddělení Národního monitorovacího střediska pro drogy a drogové 
závislosti  
Mgr. Helena Rampachová 

Diskuse k projektu: 

Česká škola: Některé KA nejsou příliš konkretizovány, zejména mediální kampaň. Můžete kampaň 

více specifikovat. Jakým způsobem bude realizována? Částka určená na kampaň je poměrně vysoká. 

- Vobořil: Je třeba upozornit, že se nejedná o mediální kampaň, ale především o informační 

kampaň. 

- Mravčík: Při návrhu kampaně jsme vycházeli z obdobně zaměřených zahraničních kampaní 

např. z Francie a Německa. Základem těchto kampaní je web, který obsahuje statické 

informace a zároveň dynamické informace. Dynamickými informacemi se myslí např. videa 

na témata: co s tebou udělají drogy, jaké jsou dopady na tvé zdraví apod. Dynamické 

informace se potom volně šíří po sociálních sítích apod. Ve velké míře se také využívají 

komunikační prvky a vzájemná interakce. Např. otestuj si míru své závislosti apod. Zároveň 

součástí webu e-learning.  

Kampaň by měla být směřována od celé populace ke specifické skupině - přímo závislých 

jedinců. Kampaň má za cíl upozornit na daný problém a pokusit se změnit postoje veřejnosti 

+ upozornit na specifické aktivity zaměřené na užší cílovou skupinu – závislých na drogách. 

Portál je jen jedna část. Celá aktivita však počítá se zapojením neziskových organizací, které 

s danými skupinami pracují. 

 

Česká škola: Jakým způsobem budou organizována výběrová řízení na dodavatele, kdo bude 

dodavatelem? 

- Pleva: Výběrové řízení za 150 tis. Kč bude organizováno jako otevřené výběrové řízení. 

S vítězem potom bude probíhat uzavřené jednání, kdy se bude jednat už konkrétní sumě. 

Česká škola: Jak konkrétně, ale VŘ proběhne? Proč bude vybírán jen 1 dodavatel na 4 klíčové aktivity, 

které jsou poměrně specifické (viz např. evaluace)? Stejně tak plánované částky na VŘ jsou 

v nepoměru. 

- Pleva: Jak už jsem uvedl, bude uspořádaná soutěž o návrh designu celé kampaně. Přihlásit se 

tedy mohou všichni, řízení bude vyhlášeno podle pravidel pro zadávání veřejných zakázek, 



 

stejně tak pravidel OP VK. S vítězem této soutěže, který bude mít ke kampani autorská práva, 

už bude vedeno uzavřené jednací řízení.  

- Voborník: Vezmeme do úvahy, zda bude výběrové řízené pouze na jednu firmu, děkuji za 

připomínku. 

Česká škola: Jaká je návštěvnost portálu http://www.drogy-info.cz/?  

- Mravčík: Drogy - info je národní portál o drogách v ČR. Jedná se o nejnavštěvovanější stránku 

zdravotního typu v oblasti závislosti. Pro účely projektu přímo tento portál není zcela vhodný. 

Pro účely projektu bude vytvořen samostatný web, který bude spravován v rámci webu 

drogy- info. Návštěvnost webu za listopad 2011 byla 22 000 návštěv. 

STEM/MARK , Jan Tuček:  Zaznělo, že částka 60 mil. na kampaň je poměrně vysoká částka. Z mého 

pohledu se jedná o nízkou částku. Vycházím např. z porovnání s mediální kampaní, která předcházela 

Sčítání lidu, domů a bytů v roce 2011. Tato kampaň byla realizována z důvodu, že ČSÚ chtěl předejít 

nezájmu lidí o sčítání, které by pak nebylo efektivní. Byla vytvořena série informačních spotů, která 

velmi přispěla k úspěšné realizaci samotného sčítání. Kampaň stála přibližně 30 mil. Kč. Kampaň 

získala cenu v soutěži efektivity reklamy. Odborníci odsouhlasili, že byly peníze vynaložené účelně. 

Podle mého názoru je velmi dobré, že bude mediální kampaň realizována. 

- Vobořil: Děkuji za komentář. Zároveň bych rád upozornil, že je třeba pořád počítat s tím, že 

plánovaná částka bude rozložena do 3 let. 

MPSV, Eva Síkorová: Přidávám se k postojům kolegy ze STEM/MARKu. V ČR chybí programy 

protidrogové prevence. Gró projektu by mělo být zaměřeno právě na zapojení a oslovení cílové 

skupiny, čemuž právě informační kampaň přispěje. Jelikož se jedná o širokou CS, finanční částka se mi 

zdá optimální. Na zvážení rozložení finančních prostředků. 

- Pleva: Děkujeme za poznámku. Doufáme, že se k projektu přidají také komerční média za 

nekomerční ceny. 

 MŠMT, Pavla Růžková: Proč není projekt zaměřen i na kouření? 

- Vobořil: Po dlouhé diskusi jsme se rozhodli tabák a kouření do projektu nezařadit. K názoru 

jsme dospěli i z toho důvodu, že celá cílová skupina a způsob jak pracovat s cílovou skupinou 

drogově závislých a závislých na tabáku je specifický. Diskutovali jsme nad tím, zda zařadit do 

projektu závislost na alkoholu a na tabáku. Alkohol je však (z legálních drog) drogou, která 

snadněji vede k přechodu na nelegální drogy, více než tabák. Tabák má také i politicky větší 

pozornost. Jelikož máme omezený rozpočet, rozhodli jsme se do projektu kouření a tabák 

nezařadit. 

Evropský institut pro rozvoj lidských zdrojů: Projektový záměr je velmi potřebný, drogová 

gramotnost je v ČR velmi nedostatečná. Pozitivně hodnotím, že se projekt zaměřuje na celou 

populaci ČR. Plusem je také, že projekt obsahuje evaluaci. Evaluaci, doporučuji zařadit do VŘ č. 3, kde 

je závěrečná evaluace. Dotaz k VŘ č. 2 – externí pozice. Kde se objeví tyto náklady? 

 

http://www.drogy-info.cz/


 

- Mravčík: Děkujeme za připomínku. Návrh zvážíme. 

- Pleva: Všechny externí pozice jsou součástí VŘ = náklady dodavatele. 

Asociace nestátních neziskových organizací: Za poskytovatele služeb projekt velmi vítáme. Hlavní 

cíle a náplň projektu jsou pro nás nesmírně důležité. Doporučujeme zvážit portál drogy-info jako 

kanál pro komunikaci s klienty. 

 

- Mravčík: Děkujeme za připomínku. Bude předmětem další diskuse. 

 

Asociace vzdělávání, Lenka Flasarová: Ze zadávacích řízení vyplývá, že bude vybrán jeden generální 

partner, zároveň počítáte se zapojením neziskových organizací. Na jaké bázi bude realizována 

spolupráce mezi generálním partnerem projektu a neziskovými organizacemi? 

 

- Vobořil: Bude součástí zadávací dokumentace, tak aby byl projekt funkční. 

 

 

 

Vytvoření a podpora regionálního systému dalšího vzdělávání v oblasti moderních 

technologií využitelných ve výrobě (DV TECH) 

 

Projekt představí zástupci Hospodářské komory ČR: 

Ing. Radek Pažout – tajemník 

Ing. Dagmar Divišová - manažerka sektorových dohod 

 

MPSV, Eva Síkorová: několik poznámek ke klíčovým aktivitám: 

KA 01 – vytvořené moduly by měly být především k dispozici u poskytovatelů vzdělávání – školy i 

soukromé vzdělávací instituce, tak aby se výstupy dostaly do vzdělávacího procesu. 

KA02- určitě by byla škoda, pokud by se učebny nezřídily. Pokud by se realizovaly, je na ně, podle 

mého názoru, vymezen poměrně nízký rozpočet. 

KA03 – vítám, že stávající rady existující na krajské úrovni budou zastřešeny a bude s nimi dále 

pracováno. Rozpočet je však poměrně vysoký. 

 

- Pažout: KA 01: Počítáme s poskytnutím modulů mezi vzdělávací instituce, také naším cílem je 

jejich implementace do vzdělávacího systému. 

KA 02: Možnost křížového financování je stále v jednání. Vymezená částka na učebnu je cca 

2,5 mil Kč na učebnu. V rámci vytvořených učeben počítáme např. s využitím animací a 

multimediálních prezentací. Jedná se o specializované vybrané obory, u kterých bude vhodné 

prezentovat vzorová pracoviště. 

KA 03: plánovaný rozpočet považujeme vzhledem k rozsahu a zaměření činností za optimální 

 

MPSV, Eva Síkorová: Vzhledem k tomu, že bude realizováno ještě 12 VŘ na dodavatele, zdá se 

plánovaná částka 55 mil. Kč na realizační tým poměrně vysoká. 

  



 

- Pažout: V rámci projektu počítáme se zapojením několika odborníků, kteří budou zároveň 

garanty. Jelikož počítáme i s experty, bylo nutné počítat s vyšší hodinovou sazbou, než je 

standart. 

Co se týká počtu výběrových řízení, žádost je zatím aktuálně rozpracována na 8 VŘ.  Zatím 

jsme ve fázi přípravy žádosti v Benefitu, nicméně počet VŘ je zatím odhadován kolem 12. 

 

Jihomoravský kraj, Stanislav Juránek: Počet plánovaných vytvořených modulů se mi zdá nízký např. 

v porovnání s projekty UNIV.  

Pozn. k počtu specializovaných učeben: Bylo by vhodné zvážit typ pracovišť, která v kraji chybí nebo 

jsou potřebná – vhodná spolupráce s kraji. 

 

- Pažout: V projektu jsme počítali s vytvořením 60 modulů, jsme ale přesvědčeni, že můžeme 

dosáhnout vyššího čísla než 60. Je třeba upozornit, že některé moduly budou velmi drahé, 

jelikož budou pracovat na bázi hi-tech. Nutné bude také zapojení zahraničních odborníků. 

Pokud chceme vytvořit takovýto modul, je třeba zohlednit výši nákladů. 

Srovnání s UNIV: rozdíl vidím v úrovni vzdělávacích modů – rozdíl v technické úrovni i cílové 

skupině, která moduly projde – ta by zde měla být na vyšší technické úrovni. 

 

Jihomoravský kraj, Stanislav Juránek: Částka na regionální rady je poměrně nízká. Je třeba zjistit, 

kolik regionálních rad je opravdu funkčních. Bylo by třeba nejprve zmapovat současný stav a 

následně se z toho poučit. Pokud chceme vytvořit nějaký centrální koordinační orgán, je třeba k tomu 

vyčlenit relevantní finanční prostředky. 

 

- Pažout: Rady jsme předběžně zmapovali, máme poměrně podrobné informace. Chceme 

vycházet z našich zjištění 

 

Evropský institut pro rozvoj lidských zdrojů, Luděk Kristýn: Jsme velmi rádi za realizaci KA 03 – 

regionální rady, oceňujeme snahu o centrální koordinaci. Vzhledem k tomu, že je partnerem projektu 

Asociace krajů, je nadějné, že bude cíle dosaženo. Pozor ale na krajské tripartity.  

V projektu nám chybí počáteční i průběžná evaluace. Doporučuji udělat jako samostatnou KA. 

 

- Pažout: KA03 vznikla po dohodě s věcnými odbory MŠMT, počítáme se zapojením činnosti 

tripartity. 

Evaluace děláme průběžně. Počátečný stav zmapovaný máme. Konečný stav si 

uvědomujeme, že je třeba více zdůraznit. Děkujeme za poznámky.  

 

Jihomoravský kraj, Slobodníková Hana: Uvědomuji si, že nikde není definováno, co je technický 

obor. Podle mého názoru je ale poměrně odvážné zahrnovat do technických oborů životní prostředí, 

design, a některé další obory.  

Počítá se stále s projektem UNIV 3? 

 



 

- Pažout: Jedná se o obory, které mají vztah k výrobním odvětvím. Např. ochrana životního 

prostředí zaměřena na vyspělé technologie šetrné k životnímu prostředí a jejich využití 

v průmyslové výrobě. 

- Brůha: Projekt UNIV 3 je ve fázi schvalovacího procesu. 

 

Jihočeský kraj, Hynek Čížek: Máme projekty UNIV. Tento projekt má některé CS stejné. Jak je 

vyřešené dvojí financování?  Další dotaz k položce koordinátor v regionech – jedná se o poměrně 

velké množství práce, bude ji mít na starosti jeden člověk? 

- Brůha: bylo rozhodnuto, že projekt UNIV 4 realizován nebude. Projekt UNIV 3 čeká na 

schválení. Pokud se budou v rámci UNIV 3 tvořit moduly, je nutná domluva mezi realizátory, 

aby dublování nebylo možné. 

- Divišová: O UNIVu víme, mapujeme ho, jsme v kontaktu s hlavní manažerkou UNIV 2. Náš 

projekt je oproti projektům UNIV  nadstavbových, je zaměřen na nové obory. Projekt 

postaven na spolupráci se sociálními partnery, tedy nejen kraji, ale i městy a zaměstnavateli 

v regionu. Chceme podchytit to, co už funguje a navázat na to. 

- Pažout: pokud budou nové moduly, budou stanoveny i nové kvalifikace. 

K otázce koordinátor - počítáme s koordinátorem do každého regionu. Koordinátor bude mít 

k dispozici další pracovníky.  


